# 中国现代纪念币

附纪念章 1979—1988



上海翻译出版公司

## 中国现代纪念币

CHINA CONTEMPORARY COMMEMORATIVE COINS

1979-1988

上海市钱币学会 编上海翻译出版公司 出版

#### 中国现代纪念币

上海市钱币学会编

上海翻译出版公司

上海复兴中路 597 号

后半4万上海发行所发行 上海市印刷七厂印刷

开本 787×1092 1/16 印张10 1991年4月第1版 1991年4月第1次印刷

印敷 1-10000

ISBN 7-80514-824-4/Z 42 定价: 29.5元

## 编辑人员名单

编 辑 上海市钱币学会

主 编 陈 坚 下祖怡 审 定 王朝治 郁祥慎

**定** 王朝治 郁祥慎 朱纯德 稿 庞学昌 郭彦岗 顾 诚

英 译 黄松林

审

责任编辑 关美华 毕行朴

图片摄影 蒋金城 孙宏毅

拓 片 黄锡明 陆祖鑫

装帧设计 关美华 护封设计 陈 蕾

马飞海同志题词

## 前言

中国货币,三千余年的历史,源远流长,光辉灿烂。

殷商以贝为币。先秦,刀、布、环钱的大量行用;秦始皇统一中国,统一货币,方孔园钱成为主流。一代复一代直至清末民初,随着国外造币技术的引进,机制铜元、银元才予以替代。寸方钱币,时大时小,时轻时重,点点滴滴如实记录了历史浪涛的痕迹。

中国贵金属币,先秦已出现银贝、银布。楚国的《郢爰》则是我国最早的黄金铸币。以后历代所铸的金锭、银锭、金钱、银钱、元宝、银两,直至近代的金币、银元丰富多采,百花齐放。

纪念币是金属铸币中的特殊币型,是人类货币文化中的重要构成部分。

中国纪念币,二千年前齐国所铸《齐造邦长法化》,可称作中国纪念币之始。历代民间流传的大量花钱(压胜钱)题材丰富,形式多样,则是中国早期的纪念章。民国初期,铸造纪念币曾盛行一时,可是,中国纪念币真正的春天,还是在新中国成立以后。

党的十一届三中全会以后,对内搞活,对外开放成了我国的基本国策。国务院授权中国人民银行为纪念币的唯一发行机构。1979年1月,由中国造币公司上海造币厂首次铸造《北京风景》精致纪念金章获得成功。同年秋日,由上海、沈阳,两家造币厂共同铸造的《中华人民共和国成立三十周年》纪念金币首次向全球发行。从此,中国开始跻身世界贵金属纪念币章市场。

十年来,我国陆续向国内外铸行了《中国生肖系列纪念币》、《中国熊猫纪念币》、《中国杰出历史人物系列纪念币》、《中国流通纪念币》及表现体育运动、名胜风景、古迹文物等各种纪念币章200余套。这些精致的纪念币章题材丰富,寓意深刻,设计新颖,雕刻细腻,受到国内外钱币研究者、收藏家与广大集币爱好者的赞赏与欢迎。

中国纪念币章在设计雕刻上具有浓厚的民族传统与独特的艺术 风格。喷砂凝霜,镜面抛光等现代造币技术,更为中国纪念币章锦上添花。辅以严密的检测手段也为纪念币章金属成份合乎标准提供了可靠的保障。

我国铸造精制的贵金属纪念币章历史虽不长,但已不止一次地获得国际上的好评与赞誉。继 1982 年中国壬戌(狗)年纪念币在国际上获奖后,83 年版中国熊猫金、银币,马可·波罗纪念币和中国龙年银币分别获得世界最佳金币,最佳银币等国际大奖及中国

工艺美术百花金杯奖。足以证明中国纪念币章之设计雕刻与铸造工艺等已达到世界第一流水平。

这本《中国现代纪念币》汇集了我国 1979 年至 1988 年间我国 铸造的金属纪念币与部分纪念章的图形 140 余套。是 1987 年出版 的"中华人民共和国纪念币》一书的补充和发展。全书图版用彩色 精印,并附有详细的铸造说明。本书还收集了介绍中国古代、近代 与现代纪念币的设计、铸造鉴赏等有关文章,图文并茂,更增加了 本书的艺术性、知识性和资料性,它既是一本欣赏画集,又是钱币 收藏家,爱好者的必备手册,还可供钱币研究者作为查阅资料的工 具书。

另外,我们对所编入的纪念币章,按国际、国内对产品的评价,发行量多少及后期价的增长率,分别以符号五星的多少表示珍稀程度,也许会有出入,仅供读者参考。

编者水平有限、书中挂一漏万在所难免、敬请不吝赐正。

**编 者**一九九一年

#### **FOREWORD**

The Chinese currency, with a history of three millenia, goes back to ancient times and has since been shedding its prismatic radiance.

The Shang Dynasty(c.16-11 century B.C.)saw the use of cowries as money. Later, in the pre-Qin period, newer forms of currency—dao(knife-shaped coins, bu(spade-shaped coins) and huan qian (round coins)—went into circulation in quantities. When the First Emperor of the Qin Dynasty (Qin Shi Huang, as he is generally known) unified China, he also unified the nation's circulating media, and the round coin with a square hole in the middle became the order of China's money. From generation to generation, the system remained intact until the last years of the Qing Dynasty and the early days of the Republic of China, when, with importation of foreign expertise of coin—making, machine—made copper and silver coins superceded the original currencies. The coins, big or small, light or heavy, join in recording the traces of the tides of history.

The minting of coins with precious metals goes back to pre-Qin times, when the silver shell coins and knife-shaped coins first appeared. The square *ying yuan* circulated in the Chu Kingdom was the earlest gold coins to have appeared in China. Later dynasties witnessed the emergence of gold ingots, silver ingots, silver coins, *yuan bao* (shoe-shaped gold or silver ingot used as money) and *yinliang*(silver used as currency), while modern times saw the circulation of gold coins and silver dollars. So colourful are these forms of money that, when viewed together, they are like a hundred flowers all blooming at the same time.

Commemorative coins are a special type of metal coins, an important component of human numismatic culture. Chinese commemorative coins date back to 2,00 years ago when the knife coins were first minted to signalize the founding of the Qi Kingdom, marking the beginning of the making of commemorative coins. The large quantity of huanqian(mascot-suggestive rectangular coins) circulated among popular masses can be considered China's earliest commemorative coins, characterized by their rich themes and great variety. In the early 1910s, minting of dedicatory pieces was for a time very much the vogue, but the real springtime for Chinese commemorative coins did not arrive until after the founding of New China.

Following the Third Plenary Session of the Eleventh Central Committee of the Communist Party of China, invigorating of domestic economy and opening up to the outside world became China's basic State policy. The State Council authorized the People's Bank of China to be the sole distributing agent for commemorative coins. In January 1979, the Shanghai Mint under the Chinese Mint Corporation scored a great success in issuing the first exquisite commemorative coins depicting Beijing's scenery. In the autumn of the same year, the commenorative coins jointly produced by the mints of Shanghai and Shenyang to mark the 30th anniversary of the founding of the People's Republic of China were the first Chinese coins to effect global distribution. It was then that China ascended to the world market of precious metal commemorative coins.

Over the past decade, China distributed in due succession her Twelve Animals Serial Commemorative Coins, China Panda Commemorative Coins. Outstanding Chinese Historical Figures Serial Commemorative Coins, China Circulating Commemorative Coins and other varieties manifesting development of sports and introducing this country's scenic spots and landscapes, historical sites and cultural relics—over200 in all. These exquisite species, featuring broad range of subjects, profound intrinsic meaning, novel designs and refined craftmanship, have been highly appreciated and warmly received by numismatists and coin collecting enthusiasts both domestic and overseas. In design and cut, Chinese commemorative coins and medals are characterized by rich national traditions and unique artistic styles. Present—day minting technology such as "sand—blastingfor frosting effect" and "mirror finishing" have further enhanced the excellence of the coins and medals. In addition, the rigorous testing means provides reliable protection to the standard composition of metals.

Although it has not been long since China began to introduce valuable metal commemorativecoins and medals, they have nevertheless time and again won favourable comments and honour internationally. In 1982 the Chinese Renxu (Dog) Year CommemorativeSilver Coin won an international prize. The following year the China Panda Gold and Silver Coins, the Marco Polo Commemorative Coins and the Chinese Dragon Year Silver Coins respectively won the World's Best Gold Coin, the World's Best Silver Coin and other international grand prizes. Later, the coins won the 1986 Chinese Art and Craft Hundred Flowers Gold Cup. All these testify to the fact that Chinese commemorative coins and medals have reached world topflight levels in terms of design, cut, and production art and expertise.

This CHINA CONTEMPORARY COMMEMORATIVECOINS, mustering 130-plus sets of metal commemorative coins and part of the figures of forthcoming pieces spanning the years 1979 and 1988, is an addition to and development of COMMEMORATVIECOINS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA published in 1984. All the plates are done in colour printing and detailed descriptions are given with regard to manufacture technology. The book also presents articles introducing the design and minting of the coins made in ancient, modern and contemporary times and ways to appreciate them. Rich in text and illustration, the collection is bountiful in artistry, knowledge and information. It is not only a worthy album, but also an essential hand-book for keen coin collectors. In addition, it serves as a handy reference for numismatists in their consultation of relevant data.

For readers' easy reference, coins and medals listed in this album are arranged in order of rarity as decided according to domestic evaluation, volume of circulation and increase rate of their later prices, and manifested in the number of stars out of a maximum five.

A work of this nature can never be complete. Moreover, owing to the limitations on the part of the compilers, there may be many imperfections in the book. We should therefore be grateful to readers who would be so kind as to bring them to our notice.

December 1991

**COMPILERS** 

## 《钱币丛书》简介

历史悠久、光辉灿烂的中华货币文化,是中华民族文化传统的一件瑰宝,一千多年来,许多考古学家、收藏家和文物工作者,进行了搜集、发掘、整理、考证和调查研究工作,积累了大量的历史货币资料。党的十一届三中全会以来,在进行社会主义物质文明和精神文明建设的大好形势下,我国的历史考古、文物工作取得了辉煌的成就,历史货币文物的研究也日益发展。中国钱币学会成立后,这个发展势头又有了新的高涨。各方面希望既要抢救整理和介绍过去的历史货币研究成果,更要以马克思主义、毛泽东思想为指导,对历史货币进行历史唯物主义的科学研究。为此,我们决定编纂《钱币丛书》,以供从事货币史和钱币学的科研工作者、教学工作者、钱币收藏家和爱好者共同研讨。

编纂《钱币丛书》的目的是:发扬中华货币文化,交流货币史和钱币学的科研成果,介绍货币文物工作经验,普及历史货币知识,为振兴中华、建设社会主义物质文明和精神文明作出贡献。我们本着理论与实践、历史与现状、普及与提高、学术性与知识性四者兼顾和实事求是的原则进行编撰,主要内容有以下几个方面:一、过去和现在对历史货币的研究成果,包括专著、译文、学术论文集、专题讨论集和调查报告等;二、有关货币史、钱币学的教材、工具书和普及读物;三、少数民族或地区性的历史货币研究;四、钱币的鉴定、考证、有关专业技术和实际工作经验;五、编译或重印货币文物的历史资料。以上各类著述将陆续出版。

由于我们的水平有限,经验不足,编辑出版这套丛书,困难很多。殷切期望全国财政金融和历史文物部门、海内外学者专家、钱币收藏家和爱好者不吝赐教,共同编好这套丛书。

上海市钱币学会

#### NOTES ON NUMISMATICS SERIES

Chinese currency culture, featuring continuance and resplendence, is a gem of the cultural tradition of the Chinese nation. Down the millenium, archaeologists, antique collectors and specialists engaged in work on historical and cultural relics have devoted themselves to collecting, unearthing, systematizing, researching and surveying of metal coins and have accumulated hosts of historical data concerning money.

Since the convention of the Third Plenary Session of the Eleventh Central Committee of the Communist Party of China, blessed by the excellent situation of nationwide advances of socialist material and spiritual civilizations, archaelogical work and unearthing and preservation of historical relics have made brilliant achievements so that studies on currency relics have also witnessed steady development. With the founding of China Numismatics Society, such development has gained even greater momentum. People of various circles hope that, while paying attention to salvaging and collating as well as introducing past achievement of research on historical currencies, emphasis should also be placed on giving historical currencies a scientific study featuring dialectic materialism and guided by Marxism—Leninism and Mao Zedong Thought. This prompts us to compile the NUMISMATICS SERIES for joint exploration in this field by research workers on currency history as well as by teachers, numismatists and enthusiasts.

The aims of compiling this Series are to enhance Chinese money culture, carry out interchange of results in the study of history of currencies and numismatics, introduce experience of work on historical and cultural relics and popularize knowledge on history of currencies. It is hoped that this will make contributions to further invigoration of this country and develop material and spiritual civilizations in the Chinese society. The guiding principle we adhere to in compiling this Series is to give quartternary consideration to: theory and practice, history and current condition, popularization and elevation, and academic nature and representation of knowledge.

Main contents of the Series are:

1. Achievements in researches—past and present—on historical currencies in the form of monographs, translated articles, collection of academic papers and special discussions and investigative peports;2. Textbooks, reference books and popular reading matter concerning money history and numismatics;3. Researches on historical currencies both regional and minority national;4. Coin authentication and textual research, relevant professional expertise, and actual work experience;5. Edited—translated or reprinted historical materials on numismatic relics.

The above works will be published in their due succession.

Our academic level being limited and our experience inadequate, compiling and publishing this Series involves much difficulty. We shall therefore appreciate the attention of personages in financial and monetary circles and historical relics departments nationwide, as well as of scholars and experts, numismatists and enthusiasts, both domestic and overseas. It is our fervent hope that they will be generous in their suggestions and help make compilation of this Series a success.

#### SHANGHAI NUMISMATICS SOCIETY

## 目 录

## 图版部分

_	· 金银纪念币	
1	中华人民共和国成立 30 周年纪念币	20
2	- 国际儿童年纪今币	20
3	第 13 届冬季奥运会纪念币	21
4	中国奥林匹克委员会纪念币	22
5	中国出土文物青铜器纪念币	23
6	辛亥革命 70 周年纪念币	23
7	中国辛酉(鸡)年生肖纪念币	24
8	镇库金钱	24
9	第 12 届世界杯足球赛纪念币	25
10	《1982 年版》中国熊猫金币	25
11	中国壬戌 (狗) 年生肖纪念币	26
12	马可·波罗纪念币 ······	26
13	《1983 年版》中国熊猫金币	27
14	《1983 年版》中国熊猫银币	27
15	中国癸亥 (猪) 年生肖纪念币	28
16	第 23 届夏季奥运会纪念币 ·····	28
17	第 14 届冬季奥运会纪念币	29
18	国际妇女年纪念币	29
19	陈嘉庚诞辰 110 周年纪念币	30
20	《1984 年版》中国熊猫金币	30
21	《12 盎司 1984 年版》中国熊猫金币	31
22	《1984 年版》中国熊猫银币	31
23	中国甲子(鼠)年生肖纪念币	32
24	中国杰出历史人物纪念币《第一组——秦代兵马俑》	32
25	新疆维吾尔自治区成立 30 周年纪念币	33
26	西藏自治区成立 20 周年纪念币	33
27	《1985 年版》中国熊猫金币	34
28	《1985 年版》中国熊猫银币	34
29	中国乙丑(牛)生肖纪念币	35
30	世界野生动物基金会成立 25 周年纪念币	35
31	中国杰出历史人物纪念币《第二组——春秋战国》	36
32	国际和平年纪念币	36
33	"中国皇后号"帆船纪念币	37
	第 13 届世界杯足球赛纪念币	37
35	孙中山先生诞辰 120 周年纪念币	38

36		
37	中国丙寅 (虎) 年生肖纪念币	40
38	《12 盎司 1986 年版》中国熊猫金币	40
39	中国杰出历史人物纪念币《第三组——汉代》	41
40	詹天佑诞辰 125 周年纪念币	42
41	《1987年版》中国熊猫金币	43
42	《1987年版》中国熊猫银币	44
43	《12 盎司 1987 年版》中国熊猫金币	45
44	中国丁卯(兔)年生肖纪念币	46
45	中国杰出历史人物纪念币《第四组——唐代》	
46	镇库银钱	48
47	第 15 届冬季奥运会纪念币	48
48	第 24 届夏季奥运会纪念币	49
49	《1988 年版》中国熊猫金币	49
50	中国杰出历史人物纪念币《第五组——宋代》	50
51-	-1 中国戊辰 (龙) 年生肖纪念币	51
51-	-2 中国龙年精装纪念币	52
52	中国珍稀动物纪念币	53
53	(附) 中国熊猫铜币	53
_	. 流通纪念币	
1	中华人民共和国成立 35 周年纪念币	56
2	西藏自治区成立 20 周年纪念币	56
3	新疆维吾尔自治区成立 30 周年纪念币	57
4	国际和平年纪念币	57
5	内蒙古自治区成立 40 周年纪念币	58
6	宁夏回族自治区成立 30 周年纪念币	58
7	广西壮族自治区成立 30 周年纪念币	59
8	中国人民银行成立 40 周年纪念币	59
9	中华人民共和国第六届运动会纪念币	59
=	金银纪念童	
	中国北京风景纪念章	
1		62
2	中华人民共和国第四届运动会纪念章	62
3	鉴真大师回国巡展纪念章 ······	63
4	鲁迅诞辰 100 周年纪念章	64
5	中国古塔纪念章	64
6	中国长城纪念章	65
7	第三届香港国际硬币展览会纪念章	65
8	美国钱币协会第 94 届年会纪念章	66

9	NA CAR DISCHARACTOR AND	
10		
11	第五届香港国际硬币展览会纪念章	68
12	新疆维吾尔自治区成立 30 周年纪念章	
13	美国钱币协会第 96 届年会纪念章	
14	美国长滩钱币邮票展览会纪念章	
15	美国旧金山国际硬币展览会纪念章	72
16	第六届香港国际硬币展览会纪念章	72
17	寿星纪念章	73
18	福禄寿纪念章	
19	中日两国人民友好纪念章	75
20	新奥尔良国际投资者会议纪念章	76
21	美国纽约第 16 届钱币展览会纪念章	76
22	瑞士巴塞尔国际硬币纪念章	77
	(金银纪念币、章统计至 1988 年上半年)	
	·	
四		
1	上海风景纪念章	80
2	梅兰竹菊纪念章	81
3	老寿星纪念章	82
4	桂林风景纪念章	82
5	花好月圆纪念章	83
6	和合二仙纪念章	83
7	爱因斯坦纪念章	84
8	曹雪芹纪念章	84
9	杭州风景纪念章	85
10	广州风景纪念章	85
11	高尔基纪念章	86
12	中国金鱼纪念章	86
13	中国生肖纪念章	87
14	香港东南棉纺公司纪念章	88
	壬戌(狗)年大铜章	88
16	中国女排纪念章	89
17	癸亥(猪)年大铜章	89
	宋人画大铜章	90
9	宋庆龄纪念章	91
	上海造币厂建厂 30 周年纪念章	91
	第六届全国美展奖章	92
22 .	唐代诗人李白纪念章	93
	美国总统里根纪念章	93

24		94
	沈阳造币厂建厂 40 周年纪念章	94
26	沪东造船厂纪念章	95
27	江南造船厂纪念章	95
28	中日货币展览纪念章	96
29	韬奋纪念章	96
30	马克思纪念章	97
31	全国政协纪念章	97
32		98
33	上海教师基金会纪念章	98
34	上海集邮活动日纪念章	99
35	马克思·恩格斯雕像落成纪念章 ·······	99
36	中国福利会樟树奖章	100
37	保险业 100 周年纪念章	100
38	唐山工程技术学校纪念章	101
39	敦煌文学奖章	101
40	第 14 届国际造币会议纪念章	102
41	中国残疾人基金会纪念章	102
42	中日友好马拉松接力赛纪念章	103
43	上海优秀厂长奖章	103
44	'88 上海电视节《白玉兰》奖章	104
45	鲁迅纪念章	104
46	"胜利女神"大铜章	105
47	拉菲尔纪念章	105
48	老舍纪念章	106
49	中国人民银行建行 40 周年纪念章	106
50	龙年大铜章	107
51	交通银行纪念章	107
	上海粮油分公司纪念章	108
	第 16 届国际造币会议纪念章	108
	-附 1 中国机制银圆 100 周年纪念章	109
	-附 2 中国钱币珍品——《大元国宝》纪念章	109
	-附 3 中国钱币珍品——《保德铜贝》纪念章	110
	-附 4 中国钱币珍品——《大清金币》纪念章	110
	-附 5 中国钱币珍品——《道光寿星银饼》纪念章	111
55-	-附 第十一届亚运会奖牌	112

## **CONTENTS**

#### **PLATES**

I.COMMEMORATIVE GOLD AND SILVER COINS	
1. The 30th Anniversary of the Founding of the People's Republic of	
China Commemorative Coins	- 20
2. International Year of Children Commemorative Coins	. 20
3. The 13th Winter Olympic Games Commemorative Coins	21
4. China Olympic Committee Commemorative Coins	22
5. Chinese Bronze Archaeological Finds Commemorative Coins	23
6. The 70th Anniversary of the 1911 Revolution Commemorative Coins	23
7. Chinese Xinyou (Cock) Year Commemorative Coins	24
8. Late Qing Dynasty Treasury–Kept Rare Gold Coins	
9. The 12th World Cup Football Championship Commemorative Coins	
10. China Panda Gold Coins(1982)	25
11. Chinese Renxu (Dog) Year Commemorative Coins	
12. Marco Polo Commemorative Coins	$\frac{2\epsilon}{2\epsilon}$
13. China Panda Gold Coins(1983)	27
14. China Panda Silver Coin(1983)	27
15. Chinese Guihai (Pig) Year Commemorative Coins	
16. The 23rd Summer Olympic Games Commemorative Coins	28
17. The 14th Winter Olympic Games Commemorative Coin	
18. The International Year of Women Commemorative Coin	
	29
19. The 110th Anniversary of Chen Jiageng's Birthday Commemorative	20
Coin	30
20. China randa Gold Coins(1984)	30
21. 12—Ounce China Panda Gold Coin(1984) ·····	31
22. China Panda Silver Coin(1984)	31
23. Chinese Jiazi (Mouse) Year Commemorative Coins	32
24. Outstanding Chinese Historical Figures Commemorative Coin Series	
Set 1: Qin Shi Huang Terra-Cotta Soldiers and Horses	32
25. The 30th Anniversary of the Founding of the Xin jiang Uygur Auto-	
nomous Region Commemorative Coin	33
26. The 20th Anniversary of the Founding of the Tibet Autonomous	
Region Commemorative Coin	33
27. China Panda Gold Coins(1985)	34
28. China Panda Silver Coin(1985)	34
29. Chinese Yichou (Ox) Year Commemorative Coins	35
30. The 25th Anniversary of World Wildlife Fund Commemorative Coins	35
31. Outstanding Chinese Historical Figures Commemorative Coin Series	
Set 2: Spring and Autumn and Warring States Periods	36
32. International Year of Peace Commemorative Coins	36
33. "China Queen" Clipper Commemorative Coin	37
34. The 13th World Cup Football Championship Commemorative Coins	37
35. The 120th Anniversary of Dr.Sun Yat-sen's Birthday Commem-	
orative Coins	38
36. China Panda Gold Coins(1986)	39
77. Chinese Bingyin (Tiger) Year Commemorative Coins	40
88. 12-Ounce China Panda Gold Coin(1986) ······	40
9. Outstanding Chinese Historical Figures Commemorative Coin Series	
Set 3: Han Dynasty	41

40	. The 125th Anniversary of Zhan Tianyou's Birthday Commemorative	
	Coin	42
41.	. China Panda Gold Coins(1987)	43
42.	. China Panda Silver Coins(1987)	44
43.	. 12-Ounce China Panda Gold Coin(1987) ······	45
44.	. Chinese Dingmao (Rabbit) Year Commemorative Coins	46
45.	Outstanding Chinese Historical Figures Commemorative Coin Series	
	Set 4: Tang Dynasty ·····	47
46.	Late Qing Dynasty Treasury-Kept Rare Silver Coin	48
47.	The 15th Winter Olympic Games Commemorative Coin	48
48.	The 24th Summer Olympic Games Commemorative Coin	49
49.	. China Panda Gold Coins(1988)	49
50.	Outstanding Chinese Historical Figures Commemorative Coin Series	
	Set 5: Song Dynasty ·····	50
51-	-1. Chinese Wuchen (Dragon) Year Commemorative Coins	51
51-	-2. The Dragon Year de luxe Commemorative Coins	52
52.	China's Rare Animals Commemorative Coins	53
53.	(Attached) China Panda Copper Coins	53
	CURRENT COMMEMORATIVE COINS	
1.	The 35th Anniversary of the Founding of the People's Republic of	
	China Commemorative Coins	56
2.	The 20th Anniversary of the Founding of the Tibet Autonomous Region	
	Commemorative Coin ·····	56
3.	The 30th Anniversary of the Founding of the Xinjiang Uygur Auto-	
	nomous Region Commemorative Coin	57
4.	The International Year of Peace Commemorative Coin	57
5.	The 40th Anniversary of the Founding of the Inner Mongolia Auto-	
	nomous Region Commemorative Coin	58
6.	The 30th Anniversary of the Founding of the Ningxia Hui Autonomous	
	Region Commemorative Coin	58
7.	The 30th Anniversary of the Founding of the Guangxi Zhuang Auto-	
	nomous Region Commemorative Coin	59
8.	The 40th Anniversary of the Inauguration of the Peoples's Bank of	
	China Commemorative Coins	59
9.	The 6th National Games of the Peoples's Republic of China Commem-	
	orative Coins	59
Ш	.COMMEMORATIVE GOLD AND SILVER MEDALS	
1.	Beijing Scenery Commemorative Medals	62
2.	The 4th National Games of the People's Republic of China Commem-	
	orative Medals	62
3.	Figure of High Monk Jianzhen Returning to China on Tour Exhibition	
	Commemorative Medals ·····	63
4.	The Centenary of Lu Xun's Birthday Commemorative Medal	
	Chinese Ancient Pagiodas Commemorative Medals	
	The Great Wall of China Commemorative Medal	
	The 3rd Hongkong International Coin Exposition Commemorative	2.2
	Medal	65
8. ′	The 94th Conference of the American Numismatic Association	
	Commemorative Medal	66